
 

 

 
 
 

Inbreng PvdA Algemene Beschouwingen Hoogheemraadschap Amstel, Gooi en Vecht 2013 
 
Het Dagelijks Bestuur heeft ons verblijd door ter inleiding van de begrotingsbehandeling een 
aanbiedingsbrief te presenteren die heel goed aangeeft waar wij als Waterschap Amstel, Gooi 
en Vecht voor staan. Uit de brief spreekt een zelfbewuste toon. Het DB is overtuigd van eigen 
kunnen en wil voluit aan de slag om de uitdagingen van de komende jaren aan te pakken en 
slimme vernieuwende oplossingen te vinden voor de problemen die zich onderweg voordoen. 
De PvdA waardeert deze houding en wil er als onderdeel van het Algemeen Bestuur het hare 
aan bijdragen om de gemeenschappelijke doelen te realiseren.  
 
Daarbij beseffen wij heel goed dat ons waterschap in een bijzondere positie zit. Door de keus 
die in de negentiger jaren is gemaakt om samen met de gemeente Amsterdam één 
uitvoeringsorganisatie te maken voor waterschapstaken en gemeentelijk rioolbeheer, later nog 
versterk door het incorporeren van het Gemeentelijk Waterleidingbedrijf, zijn wij meer dan wie 
ook in de gelegenheid geweest om te komen tot innovatieve en efficiënte werkwijzen voor 
onze taken. De PvdA is er van overtuigd dat ook in de toekomst de meerwaarde van dit unieke 
watercyclusbedrijf  Waternet zal blijken. 
 
Afgelopen maandag hadden wij als PvdA-fractie een gast: de woordvoerder Water van de PvdA 
in de Tweede Kamer Lutz Jacobi kwam op werkbezoek om zoveel mogelijk te weten te komen 
over Waternet. Van te voren had zij aangegeven vooral geïnteresseerd te zijn in de watercyclus. 
Daarom hebben wij met haar het gebied van ons waterschap verlaten en zijn naar Leiduin 
gegaan. Daar hebben wij – samen met een paar medewerkers van Waternet - haar veel verteld 
over AGV, Waternet en de meerwaarde van één watercyclusbedrijf. 
  
Wij hebben haar gevraagd waarom ze als woordvoerder Water zo geïnteresseerd was in 
Waternet. Aanleiding was voor haar het Bestuursakkoord Water waarin immers is afgesproken 
dat de kosten van het Hoogwaterbeschermingsprogramma voor de burger gecompenseerd 
zouden moeten worden door samenwerking tussen gemeenten en waterschappen teneinde tot 
meer efficiency in de uitvoering te komen. Waarschijnlijk had ook zij in het blad Het 
Waterschap (nr. 8 van dit jaar) gezien dat dat in grote delen van ons land nog niet zo van de 
grond kwam. 
 
Wij kregen een fantastische presentatie van een medewerker van Waternet. Die wil ik hier 
natuurlijk niet helemaal overdoen, we zouden er eigenlijk eens een thema-avond aan moeten 
wijden - , maar wat ons als PvdA-fractie betreft, wil ik alleen maar naar voren halen hoeveel 
innovatieve en duurzame ontwikkelingen hier van de grond zijn gekomen. Ik noem er een paar. 
Wij kennen inmiddels allemaal het project om struviet terug te winnen uit afvalwater. Ook bij 
de officiële start van het  one-stepfilter op de zuivering Horstermeer zijn velen van ons 
aanwezig geweest. De samenwerking met het Afval Energie Bedrijf levert biogas, elektriciteit en 
stoom op. Op andere RWZI’s wordt ook biogas gemaakt. Er wordt gewerkt aan het terugwinnen 
van wc-papier. Mogelijk worden afvalproducten van de drinkwaterwinning (pellets waterijzer) 
gebruikt om het fosfaatgehalte in de Sloterplas te verlagen. Warmte- en koudewinning door 
slim gebruik van transportleidingen. 
 
De lijst is verre van uitputtend. 



 

De PvdA wil hiermee alleen maar aangeven dat Waternet een innovatief bedrijf is met 
doelmatigheid en duurzaamheid als kernwoorden. 
 
Soms hebben wij weleens de indruk dat dit AB niet in zijn volle omvang beseft welk goud wij in 
handen hebben met deze organisatie. Daarbij moeten we bedenken dat veel van de innovaties 
mede tot stand komen door samenwerking . Samenwerking met gemeenten, met andere 
waterschappen, met universiteiten en kennisinstituten en met bedrijven. Zie nogmaals 
bijvoorbeeld het one-stepfilter. 
 
 Ik had het eerder al even over samenwerking met gemeenten. In ons gebied is het mooi dat 
een flink aantal gemeenten de BOWA-overeenkomsten heeft  getekend. Wij willen het DB 
oproepen om onverminderd, nee zelfs nog enthousiaster, door te gaan op het pad van de 
ketensamenwerking. We hebben gemerkt dat er meerdere gemeenten in ons gebied zijn die 
echt mee willen doen. Grijp die kans, vragen wij.  
 
Natuurlijk mislukt er wel eens wat, bijvoorbeeld de membraantechniek op de RWZI Hilversum. 
Voor de PvdA mag een dergelijke mislukking nooit reden zijn om innovatie af te wijzen. 
Wij willen graag ruimte geven aan deze ontwikkelingen, niet voor de lol of uit nieuwsgierigheid, 
maar omdat wij ervan overtuigd zijn dat de burger er uiteindelijk mee gebaat is. 
 
Tot zover de Algemene Beschouwingen en over naar de financiële beschouwingen. 
Hierover kan ik kort zijn. In de commissievergadering hebben wij al aangegeven dat deze 
begroting naar ons oordeel goed in elkaar zit. Wij betreuren het dat de watersysteemheffing 
meer omhoog gaat dan in de meerjarenbegroting was voorzien, maar zien op dit moment geen 
verantwoorde mogelijkheden om die te mitigeren. Wij schatten in dat andere fracties met 
voorstellen komen om dat wel te doen. Die zullen wij welwillend beoordelen, met als 
randvoorwaarde de financiële degelijkheid. Hopelijk komt daarover in deze vergadering meer 
duidelijkheid. 
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